

The Study of Antichrist (Part - 1)

တော်ဆိကမိတ်ဒီးယုသုဉ်ညါနာ်ဟံတော်ဘဉ်ဃးဒီး ပုဂံလိာ်ခရံတဂအဂု

မုာ်မဆါတနံအံ၊ ပကဆိကမိတ်တော်ဒီး ယုသုဉ်ညါတော်ဘဉ်ဃးဒီးပုဂံလိာ်ခရံတဂအဂုန့ဉ်တက့ာ်။ ဘဉ်ဃးဒီးတော်ဂုာ်အံ ပုဂံခရံဖိအါဂအဲဒ်ဒီးသုဉ်ညါဝဲန့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ်လီ။ ဘဉ်ဃးဒီးပုဂံလိာ်ခရံအဂုန့ဉ်၊ တော်ဆိကမိတ်ဒီးနာ်လတၢ်ကြးမတၢ်ဒ်လဲဉ်ဒ်လဲဉ်အတၢ်ဘျာအိဉ်အါမံလီ။

တၢ်လၢပုဂံလိာ်ခရံတဂအံန့ဉ် မုာ်ဒဉ်မုာ်ကီလံာ်စဉ်တဂဒီး မုာ်ပုဂံတဂလၢကဘျီက့ာ်ယုဂုာ် ရုလုဉ်အဘျီဉ်ဖးဒိဉ်တဖျာဉ်လၢဘဉ်တၢ်မဟးဂီအီဒီး ကမၤန့ဉ်တၢ်စိတၢ်ကမီလၢဟီဉ်ခိဉ်တဘျီအဖိခိဉ်ကယီ ကယီဒီး၊ ကမၤန့ဉ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢကဘဉ်ပတၢ်န့ဉ်န့ဉ်အဂုန့ဉ်မုာ်ဒဉ်ပုဂံအါဂအတၢ်နာ်ဟံလီ။ ပဘဉ်ဆိကမိတ် တော်ဘဉ်ဃးဒီး၊ ထဲလၢပုဂံတဂအံကဟီဉ်ခိဉ်ဒိဘျီညါအဂုလီ။

ပုဂံလိာ်ခရံတဂဘဉ်တၢ်ပာ်ဖျါအီလၢနီတဂအသိးဒီး၊ ဒ်သိးအဝဲအက့ာ်အဂီကအိဉ်ဖျါထီဉ်အဂီ န့ဉ်၊ တၢ်ဂီမုသုဉ်တဖဉ်ပုဒိအီလၢ တၢ်ဂုာ်တၢ်ပီအါမံအပူဒီး၊ ပထံဉ်ဘဉ်အါတက့ာ်၊ ပုဂံနီဉ်ဃုာ်တၢ်တဂုတဘဉ် အစိအကမီသုဉ်တဖဉ်ဒ်သိးတၢ်လၢအဒုးန့ဉ်ပာ်စၢတၢ်လၢကကဲထီဉ်တမံအသိးလီန့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ်လီ။ ဒ်န့ဉ် အသိးဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ဂုာ်အံန့ဉ်လၢလံာ်လဲာ်သုဉ်တဖဉ်အပူဘဉ်တၢ်ကွဲးနီဉ်ကွဲးဃါအီန့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ်လီ။

ဘဉ်ဃးဒီးပုဂံလိာ်ခရံအဂုန့ဉ် ဘဉ်တၢ်ပာ်ဖျါအီဒ်တၢ်ပနီဉ်တမံလၢအမုာ် “၆၆၆” အံန့ဉ်ကဘဉ် တၢ်ဒိပနီဉ်အီလၢ ပုဂံသုဉ်တဖဉ်အခိဉ်တိသုဉ်၊ မ့တမုာ်၊ တၢ်စုညါတခီအလီန့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ်လီ။ ပုဂံအါဂဆိက မိတ်ဝဲလၢတၢ်ပနီဉ် “၆၆၆” အံန့ဉ်ကဘဉ်တၢ်မအီလၢ (Computer Chip) န့ဉ်ပထံဉ်ဘဉ်လီ။ ပုဂံတနီ ခဆိကမိတ်ဝဲလၢ တၢ်အဝဲအံန့ဉ် ကမုာ်ဒဉ်ဒ်သိး (credit Card) အသိးန့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ်လီ။ မုာ်ဝဲလီ။ ဘဉ်ဃးဒီး တၢ်ပနီဉ် “၆၆၆” အံ န့ဉ် အိဉ်ဒီး၊ တော်ဆိကမိတ်ဒီး နာ်လတၢ်ကြးမတၢ်ဒ်လဲဉ်ဒ်လဲဉ် အတၢ်ဘျာအမံမံန့ဉ်လီ။

မုာ်မဆါတနံအံ ဘဉ်ဃးဒီးပုဂံလိာ်ခရံတဂအံအဂုန့ဉ် ပုဂံအဲဒ်ဒီးသုဉ်ညါအီအိဉ်အါမးလီ။ ပဝဲ သုဉ်တဖဉ်အခဲအံ ပအိဉ်မူဝဲလၢတၢ်ဆၢကတီလၢပုဂံကိးအီလၢ “မုာ်နံလၢခံကတၢ်” အသိးပုဂံလိာ်ခရံတ ဂအတၢ်ဟဲစုာ်ကိးပုဂံအါဂခိးကွာ်လၢဝဲဒီးဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ဂုာ်အံန့ဉ် ပုဂံအါဂအိဉ်ဒီးတၢ်သုဉ်ဟူးသးဂဲတၢ်န့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ်လီ။

ပုဂံတနီနီခဆိကမိတ်ဝဲလၢ၊ တၢ်လၢ၊ “ဟူးတလုဉ်” အံန့ဉ် ကမုာ်ဒဉ် ပုဂံလိာ်ခရံတဂန့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ် လီ။ ဘဉ်မနုၤတၢ်ဆိကမိတ်အံအိဉ်ထီဉ်အသးလဲဉ်န့ဉ်၊ ပထံဉ်ဘဉ်ဖဲဟီဉ်ခိဉ်ဒိဘျီအတၢ်ဒုးသုးခံဘျီတဘျီအပူ အဝဲအိဉ်ဒီးအသုးမုာ်ဂီမုာ်လၢကမၤဒိဉ်ထီဉ်ဒီးကမၤကဲထီဉ် “န့ဉ်န့ဉ်” အဘီအမုာ်ဒီးကဟဘဉ်တၢ်အဂီမလဲာ်ထီဉ် အဂီအတၢ်ပညိဉ်အံန့ဉ် အိဉ်ထီဉ်ဝဲအပိလီ။ ဘဉ်ဆဉ် “ဟူးတလုဉ်” တဂအစီကတၢ်ဒီးဟီဉ်ခိဉ်တဘျီအံ အိဉ်ဒ်သိးဒဉ်အလီလီန့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ်လီ။

တၢ်န့ဉ်တဖဉ်ဝံအလီခံ၊ ဖဲခရံန့ဉ် ၁၉၈၀အလီခံန့ဉ် ကီအိဉ်ရး (ကီဘဉ်ဘူလိဉ်)အပုဟၤလီဆုဉ် နီ ဆဉ်ဒၤဟူဉ်စုဉ် စုာ်ကိးဘဉ်တၢ်ဆိကမိတ်အီလၢကမုာ်ဒဉ်ပုဂံလိာ်ခရံတဂန့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ်လီ။ အဝဲစုာ်ကိး မတၢ်ဒုးအိဉ်ထီဉ်ဆိတၢ်ဒုးတၢ်ယၤဆူကီကူဉ်ဝံဒီးမၤနၤမၤဃာ်တၢ်အပိ တၢ်ဆိကမိတ်တမံအံမၤကံမၤကျၢ

ပျူအသားနှင့်လီလီ. ဘဉ်ဆဉ်ပျူကွံအနံဉ် (၁၀)ဝံဒီး အဝဲစွာ်ကီးဘဉ်သံစွာ်သံစီးအယိတ်ဆိကမိဉ်လၢ ဆဉ်ဒၤပူဉ် စ့ဉ်အံၤန့ဉ် ကမ့ဉ်ဒဉ်ပျူဂံလိာ်ခရံဉ်အဂံၤန့ဉ် လီၤမာ်ဝဲန့ဉ်ပထံဉ်ဘဉ်လီၤ.

ဒ်န့ဉ်အသီး, တၢ်လၢ “အိဉ်စမဉ်ဘၣ်လၢဒဉ်” စွာ်ကီးပျူတနီၤဆိကမိဉ်ဝဲစွာ်ကီးလၢ ကမ့ဉ်ဒဉ်ပျူဂံလိာ် ခရံဉ်တဂၤန့ဉ်ပထံဉ်ဘဉ်လီၤ. ဘဉ်မနုၤအယိတ်လဲဉ်န့ဉ်, အဝဲစွာ်ကီးဘဉ် တၢ်ယုမၤသံအီၤလၢ ကီၢ်အမဲရကၤအပဒိဉ် သ့ဉ်တဖဉ်န့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ်လီၤ. ဘဉ်မနုၤအယိတ်လဲဉ်န့ဉ်, အဝဲမၤဟးဂီၤကီၢ်အမဲရကၤအတၢ်သ့ဉ်ထီဉ်ခံဖျဉ်အယိတ် လီၤ.

ပျူတနီၤနာ်ဝဲလၢ, တၢ်လၢပျူဂံလိာ်ခရံဉ်တဂၤအိဉ်ဖျဉ်ထီဉ်ဝဲဖဲကီၢ်ရူးဂျါအတၢ်လီၢ်တပျူပျူအပူၤဒီး, ပျူတနီၤစံးဝဲလၢ ကအိဉ်ထီဉ်လၢကီၢ်အံဉ်စရုလးအပူၤဒီးတယုာ်တမိာ်န့ဉ် အတၢ်စိအတၢ်ကမိၤကအိဉ်ဖျါထီဉ်အဂံၤ န့ဉ် ပျူစံးတၢ်ဒ်သီးတၢ်ကစီဉ်တမံၤဒီးမၤအသးဒ်တၢ်တဲတမံၤန့ဉ်ပထံဉ်ဘဉ်လီၤ.

ဘဉ်ဃးဒီးပျူဂံလိာ်ခရံဉ်တဂၤအဂံၤန့ဉ် တၢ်မ့ဉ်တၢ်တီၤအကလုာ်ကထါတခီအတၢ်စံးအိဉ်ဒ်လဲဉ်.

ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ဂံၢ်အံၤန့ဉ် ပမ့ဉ်ချုသ့ဉ်ညါအီၤလၢလံာ်စိဆ့အပူၤန့ဉ်ပထံဉ်ဘဉ်လီၤ. ဘဉ်မနုၤအယိတ်လဲဉ် န့ဉ်, တၢ်လၢ, တၢ်ဂံၢ်လိာ်ခရံဉ်အတၢ်နာ်လၢအသးဒီးအတၢ်ဆိကမိဉ်အံၤန့ဉ်ဟဲဒဉ်လၢလံာ်စိဆ့အတၢ်ကွဲးအယိတ်ဒီး ဘဉ်ဃးတၢ်ဂံၢ်အံၤန့ဉ် တၢ်မ့ဉ်တၢ်တီၤလၢအဘဉ်စွာ်ကီးအိဉ်ဒဉ်လၢလံာ်စိဆ့အပူၤန့ဉ်ပထံဉ်ဘဉ်လီၤ.

ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ဂံၢ်အံၤန့ဉ်လၢ ပျူခရံဉ်ဖိသ့ဉ်တဖဉ်အဂီၢ်ဘဉ်မနုၤအရုဒိဉ်လဲဉ်. ပထံဉ်ဘဉ်ဖဲ, **လံာ် ညးစၢလနံ ညး၁-၃** န့ဉ်လီၤ.

“ဒီးဒီပုာ်သ့ဉ်ဝဲသ့ဉ်စၢ, ပယုကညးသုလၢ ပကစၢ်ယုာ်ဂူးခရံဉ်ဟဲက့ၤဒီးလၢပတၢ်အိဉ်ဖျဉ်ရိဖျဉ် ဆု အအိဉ်အဂံၤ,- ဒ်သီးသုသးသုတဟူးတဝးလၢအဆိအချုတဂုၤ, ဒ်သီးသုသုတဘဉ်တၢ်ပျူတၢ်ဖုးလၢသးမ့ဉ်ဂုၤ, လၢတၢ်ကတီၤမ့ဉ်ဂုၤ, လၢလံာ်ဒ်အဟဲလၢပအိဉ်မ့ဉ်ဂုၤ, ဒ်ကစၢ်အမုာ်နံၤကဘဉ်ဘူးတၢ် အသီးန့ဉ်တဂုၤ.-သုတဒီး လီ သုသးလၢတၢ်နီတမံၤနီတဂုၤ. အဂံၢ်ဒ်အံၤ, တၢ်ကဒ်ကဒါန့ဉ်မ့ဉ်တဟဲဆိဘဉ်, ဒီးတၢ်ဒဲးဘးပိာ်ခွါ, တၢ်ဟး ဂီၤအဖိခွါ-”

မ့ဉ်ဝဲလီၤ. တချူးလၢကစၢ်ခရံဉ်ဟဲလီၤခံစုတစုန့ဉ် ပျူဂံလိာ်ခရံဉ် (တၢ်ဒဲးဘးပိာ်ခွါ) ကအိဉ်ထီဉ်အဆိက တၢ်အဂံၤန့ဉ်ပထံဉ်ဘဉ်လီၤ. တၢ်ကွဲးလၢတၢ်ဘဉ်ဃးဒီးကစၢ်ယုာ်ဂူးအတၢ်ဟဲခံစုတစုအံၤန့ဉ်လၢပျူခရံဉ်ဖိသ့ဉ်တ ဖဉ်အဂီၢ်န့ဉ် ပျူဂံလိာ်ခရံဉ်တဂၤဟဲတုၤလီၤဝဲအဆိကတၢ်အဂံၤန့ဉ် ပနာ်ဟံၢ်အီၤန့ဉ်လီၤ. လၢတၢ်န့ဉ်အယိတ် တၢ် ယုသ့ဉ်ညါတၢ်ဘဉ်ဃးဒီးပျူဂံလိာ်ခရံဉ်အဂံၤန့ဉ် မ့ဉ်တၢ်အရုဒိဉ်န့ဉ်ပထံဉ်ဘဉ်လီၤ.

အဆိကတၢ်ပကယုသ့ဉ်ညါတၢ်ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ဂံၢ်အံၤန့ဉ် လၢလံာ်စိဆ့အပူၤတခီကစံးတၢ်ဒ်လဲဉ်န့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ်ဖဲလံာ်မးသဲ **၂၄:၁၅** န့ဉ်လီၤ.

“မၤသးဒ်န့ဉ်ဒီး, တုၤသုထံဉ်တၢ်သးဘဉ်အဘဉ်ဃး ဒီးတၢ်မၤသယုာ်, လၢဝဲဒၤနံးယုလးကတီၤတၢ်လၢ အဂံၤန့ဉ်, ဆၢထၢဉ်လၢတၢ်အလီၢ်စိဆ့အပူၤဒီး, (ပျူလၢအဖးလံာ်န့ဉ် မ်အနာ်ဟံၢ်တက့ၢ်),-”

လံာ်စိဆ့အဆၢအဝဲအံၤန့ဉ် မ့ဉ်ဒဉ်ကစၢ်ယုာ်ဂူးစံးကတီၤတၢ်ဘဉ်ဃးဒီးဝဲဒၤနံးယုလးအတၢ်စံးကတီၤတၢ် လၢဝဲကျိာ်လၢအမ့ဉ်, တၢ်သးဘဉ်အဘဉ်ဃးဒီးတၢ်မၤသယုာ်အံၤန့ဉ် မ့ဉ်ဆၢထၢဉ်လၢတၢ်အလီၢ်စိဆ့အပူၤန့ဉ်အဂံၤ လီၤ. တၢ်ကတီၤဖိတဘီလၢအမ့ဉ်, **“တၢ်သးဘဉ်အဘဉ်ဃးဒီးတၢ်မၤသယုာ်”** အံၤန့ဉ် မ့ဉ်တၢ်ဒ်လဲဉ်. မ့ဉ်စွာ်ကီး တၢ်ဂံၢ်လိာ်ခရံဉ်အတၢ်ဘဉ်ထွဲလၢ နီၢ်သးတကပၤန့ဉ်စွာ်ကီးခါ. လၢန့ဉ်တကးဘဉ်, မၤအသးဒ်နီၢ်တဂၤအသီးန့ဉ်

ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. (တၢ်ဆၢထၢၣ်ကၢ်ကျၢၤ - Standing)

ပကလဲၤကဒီးဆူ, လံာ်ဝံဒၢနးယုးလး ၇:၂၀-၂၅ န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးဘၣ်ဃးဒီးအနာဆံဆဲၣ်ဘိလၢ အအိၣ်ဝဲလၢအခိၣ်, ဒီးအကတဘိလၢအထီၣ်ဝဲ, ဒီးနာသဘိလီၤ ဃံလၢအမဲာ်ညါလၢအအိၣ်ဝဲဒီးအမဲာ်တဖၣ်, ဒီးအထးခိၣ်လၢအကတဘိတၢ်ဖးဒိၣ်တဖၣ်လၢအက့ၢ်အဂီၤဆူၣ်န့ၣ် အဂီၤဖိၣ်တက့ၢ်လီၤ. ”

“ယက့ၢ်ဒဲးတၢ်, ဒီးနာတဘိန့ၣ်ဒုးတၢ်ဒီးပုၤစိဆ့တဖၣ်, ဒီးမၤနာအိၣ်, တုၤတၢ်အိၣ်လၢ ကစၢၤကစၢၤလၢ ပုၤလံၤလံၤတကန့ၣ်ဟဲဝဲ, ဒီးတၢ်စံၣ်ညိၣ်က့ၢ်ဘၣ်တၢ်ပာ်လီၤဝဲလၢတၢ်ထီကတၢ်တကအပုၤစိဆ့တဖၣ်အဂီၢ်, ဒီး အမ့ၢ်အလါဘၣ်, ဒီးပုၤစိဆ့တဖၣ်န့ၣ် န့ၣ်ဘၣ်ဘိမိၤမိၤန့ၣ်လီၤ.”

“စံးဝဲဒဲးအံၤ, ဆၣ်ဖိကိၢ်ဖိလျီၢ်ဒုတဒုန့ၣ်မ့ၢ်ဘိမိၤမိၤလျီၢ်မံၤတမံၤလၢ ဟီၣ်ခိၣ်ချၢလၢအလီၤဆိဝဲဒီးဘိမိၤ မ့ၢ်မိၤခဲလၢာ်, ဒီးကအိၣ်ကွံာ်ဟီၣ်ခိၣ်ဒိဘ့ၣ်ညါ, ဒီးကယီၢ်တၢ်အိၣ်, ဒီးမၤကတၢ်လီၤကလဲတၢ်လီၤ.”

“ဒီးနာဆံဆဲၣ်ဘိန့ၣ် မ့ၢ်စိပၤဆံဆဲၣ်ဂၤလၢ အကအိၣ်ထီၣ်လၢဘိမိၤတဘိမိၤန့ၣ်အပူၤ, ဒီးအကတက ကအိၣ်ထီၣ်လၢအလီၢ်ခဲ, ဒီးကလီၤဆိဝဲဒီးအခိၣ်ထံးတဖၣ်, ဒီးကမၤနာစိပၤသၢဂၤလီၤ.”

“ဒီးကကတၢ်တၢ်ကတၢ်ထီဒါတၢ်ထီကတၢ်တက, ဒီးကမၤနးမၤဖျိၣ်, ပုၤအထီကတၢ်တကအပုၤစိဆ့ တဖၣ်, ဒီးကပာ်အသးလၢအကမၤကဒဲကဒါတၢ် အဆၢအကတၢ်, ဒီးတၢ်သိၣ်တၢ်သီလီၤ. ဒီးတၢ်ကဟ့ၣ်လီၤကွံာ် အဝဲသ့ၣ်လၢအစုပူၤလၢ အကတၢ်တကတၢ်, ဒီးကတၢ်တဖၣ်, ဒီးဖးဖိအကတၢ်အဖၢမ့ၢ်လီၤ.”

တၢ်အနာ, ဒိပစံးတၢ်အသိး, စိပၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်မတၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လဲၣ်.

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ် ပုၤဂ့ၢ်လိာ်ခရံၣ်အဂ့ၢ်တမံၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်စ့ၢ်ကိးနီၢ်တက (စိပၤတက) လၢအမ့ၢ်ပုၤဂ့ၢ်လိာ် ခရံၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပကလဲၤကဒီးဆူ ၂၁:၅၀-၅၂ န့ၣ်တက့ၢ်.

“သုတဒိးလီၤ သုသးလၢတၢ်နီတမံၤနီတကတဂ့ၤ. အဂ့ၢ်ဒဲးအံၤ, တၢ်ကဒဲကဒါန့ၣ်မ့ၢ်တဟဲဆိဘၣ်, ဒီး တၢ်ဒဲးဘးပိာ်ခွါ, တၢ်ဟးဂီၤအဖိခွါ- လၢအဂ့ၢ်လိာ်ဘိလိာ်, ဒီးပာ်ထီၣ်ထီအသး လၢကယီၢ်တၢ်လၢ တၢ်ကိးအိၣ် လၢကစၢ်, လၢတၢ်ဘါအိၣ်အဖိခိၣ်, တုၤအဆုၣ်နီၤဝဲလၢယုၤအဟံၣ်ပူၤ, ဒီးဒုးန့ၣ်အသးလၢအမ့ၢ်ယုၤတကန့ၣ်, မ့ၢ်တအိၣ်ဖျါထီၣ်ဒီး, မ့ၢ်တနံၤန့ၣ်တတုၤဘၣ်ဝဲဘၣ်.- ”

တၢ်လၢ, တၢ်ဒဲးဘးပိာ်ခွါအံၤကမ့ၢ်မတၤတကန့ၣ်လဲၣ်. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်, တၢ်ပာ်ဖျါထီၣ်အကတမံၤလၢ ဘၣ်ဃးဒီးပုၤဂ့ၢ်လိာ်ခရံၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. လံာ်စိဆ့တဆၢအံၤပာ်ဖျါတၢ်ဂ့ၢ်လိာ်ခရံၣ်အဝဲအံၤ, မ့ၢ်ဒၣ်ဒိနီၢ်တကအသိး (တၢ်ဒဲးဘးပိာ်ခွါ) န့ၣ်လီၤ.

လံာ်စိဆ့အဆၢသ့ၣ်တဖၣ်လၢ, ကွဲးဖျါထီၣ်ပုၤဂ့ၢ်လိာ်ခရံၣ်အဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်မၤအသးဒိနီၢ်တကအသိး (စိပၤ တက) န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤ မ့ၢ်စ့ၢ်ကိးတၢ်ဂ့ၢ်လၢ ပဘၣ်မၤကတၢ်အိၣ်န့ၣ်စါ.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်, ပကထံၣ်ဘၣ်ကဒီးဖဲ, ဝယီၤဟၢၣ် ၂:၁၈ အတၢ်ကွဲးန့ၣ်လီၤ.

“ဖိဒိသ့ၣ်သ့ၣ်စၢ, မ့ၢ်ဝဲလၢန့ၣ်ရံၣ်အခံကတၢ်ဒီး, ဒိသ့ၣ်ဟူၤလၢ ပုၤဂ့ၢ်လိာ်ခရံၣ်တကကဟဲဝဲအသိးန့ၣ်, ခဲကန့ၣ်အံၤဒၣ်လဲာ်, ပုၤအါကကဲထီၣ်ပုၤဂ့ၢ်လိာ်ခရံၣ်န့ၣ်လီၤ. မၤသးဒိန့ၣ်ဒီး, ပသ့ၣ်ညါလၢ အမ့ၢ်န့ၣ်ရံၣ် လၢ

အခံကတော်လီ- ”

တော်သွန်တဖန်ကကဲထီၣ်အသးဒ်လဲၣ်.

ပုၤအါဂၤအတော်ဆိကမိၣ်အိၣ်ဝဲလၢ, တော်လၢပုၤဂ့ၢ်လိာ်ခရံၣ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးနီၣ်တဂၤ, ဒ်ပစံးတော်အသး, စီၤပၤတဂၤအံၤန့ၣ် ကအိၣ်ထီၣ်ဝဲလၢတော်ဆါကတီၢ်လၢ အကဟဲဝဲအပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ပုၤတော်မာဖိစီၤယီၤဟၣ်တခီစံးဝဲလၢ, တော်လၢပုၤဂ့ၢ်လိာ်ခရံၣ်သ့ၣ်တဖန်အိၣ်အါမးလၢ ပူၤကွံၣ်အနံၣ်ခံကထိလၢတော်အိၣ်ဖျိၣ်အဆိကတော်အစီၤသ့ၣ်တဖန်လံၣ်န့ၣ်လီၤ.

တော်ဂ့ၢ်အဝဲအံၤကဲထီၣ်တော်ဂ့ၢ်လၢတလီၤပလိာ်အသးဒီးမၤအသးဒ်တော်မၤဘံၣ်သ့ၣ်အသးန့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်တော်သ့ၣ်တဖန်အံၤဘၣ်တော်ကွဲးအီၤလၢလံာ်စီဆ့အပူၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. တော်လၢ “နကလုာ်နကထါန့ၣ်မ့ၢ်တော်မ့ၢ်တော်တီၤလီၤ.” (လံာ်ယီၤဟၣ် ၁၇:၁၇) န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. တော်သ့ၣ်တဖန်န့ၣ် ပကနာ်ဟံၣ်အီၤဒ်လဲၣ်. ပကလဲၤကဒီးဆူလံာ်စီဆ့အဆါအဂၤတဆါလၢအမ့ၢ် ၂သးစၤလနံ ၂:၇-၈ န့ၣ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ခဲကနံၣ်အံၤဒၣ်လဲာ်, တော်အါအတော်ခူသ့ၣ်မၤတော်လီၤ. ကမၤတော်ထဲလၢပုၤတြီတော် ခဲကနံၣ်အံၤ တအိၣ်တြီလၢဘၣ်တော်အကတီၢ်မိၤန့ၣ်လီၤ.- တုၤနုၤတစုတော်အါတဂၤန့ၣ်ကအိၣ်ဖျါထီၣ်လီၤ. အဝဲန့ၣ်ပကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤကမၤလၢကွံၣ်အီၤလၢ အထးခိၣ်အသါထီၣ်, ဒီးကမၤဟးဂီၤအီၤလၢအဟဲန့ၣ်အတော်အိၣ်ဖျါလီၤ.”

လံာ်စီဆ့တဆါအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ပုၤတော်မာဖိစီၤပီလူးအတော်ကတီၢ်ဒီး ဘၣ်ဃးဒီးပုၤဂ့ၢ်လိာ်ခရံၣ်အံၤန့ၣ် ပာ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ, “တော်အါအတော်ခူသ့ၣ်” ဒီး “ပုၤတြီတော်” အသးန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ပဘၣ်အိၣ်ဒီးတော်ပလီၢ်သ့ၣ်တဖန်လၢ စီၤပီလူးအတော်ကတီၢ်တဖန်န့ၣ်လီၤ. တော်လၢပုၤဂ့ၢ်လိာ်ခရံၣ်အံၤန့ၣ်အိၣ်တ့ၢ်လံလၢ မၤတော်မၤအနံၣ်အသီသ့ၣ်တဖန်, ဒ်ပစံးတော်အသး, တော်အိၣ်ဖျိၣ်အဆိကတော်အစီၤဒၣ်လဲာ်ဒီးဖဲပကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤခရံၣ်ဟဲလီၤခဲစုတစုအခါ, ကဘၣ်တော်မၤဟးဂီၤအီၤလၢကစၢ်ခရံၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် စီၤပီလူးအနီၣ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲစံးကတီၢ်တော်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးတော်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်ပုၤတော်မာဖိစီၤယီၤဟၣ်စ့ၢ်ကီးအုၣ်ခိၣ်အသးလၢ ပုၤဂ့ၢ်လိာ်ခရံၣ်အဂ့ၢ်အဆိကတော်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်စ့ၢ်ကီးလီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပုၤတော်မာဖိခံဂၤအုၣ်ခိၣ်အသးလၢ ဘၣ်ဃးဒီးပုၤဂ့ၢ်လိာ်ခရံၣ်အံၤန့ၣ် အိၣ်တ့ၢ်လံလၢ ပုၤတော်မာဖိသ့ၣ်တဖန်အစီၤ, ဒ်ပစံးတော်အသး, တော်အိၣ်ဖျိၣ်အိၣ်ထီၣ်ဝဲအခါ လံလံၤဒၣ်လဲာ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတော်န့ၣ်အဃိ, တော်လၢပုၤဂ့ၢ်လိာ်ခရံၣ်အံၤအိၣ်ထီၣ်လံလၢ ပူၤကွံၣ်အနံၣ်ခံကထိဃာ်ဃာ်န့ၣ်လီၤ. တော်အံၤကမ့ၢ်တော်ဒ်လဲၣ်. ပုၤနီၣ်တဂၤအသးကအိၣ် (၂၀၀၀)နံၣ် အိၣ်ဝဲတသ့ဘၣ်.

လၢတော်န့ၣ်အဃိ, လံာ်စီဆ့အတော်ထံၣ်တခီန့ၣ်, ပုၤဂ့ၢ်လိာ်ခရံၣ်အံၤန့ၣ် တမ့ၢ်ဘၣ် ပုၤတဂၤ, ဒ်ပစံးတော်အသး, နီၣ်တဂၤအသးန့ၣ် တမ့ၢ်ဘၣ်လုၤတက့ၤဘၣ်. မ့ၢ်ဒ်န့ၣ်ဒီး, မတၤတဂၤ, ဒ်ပစံးတော်အသး ကမ့ၢ်တော်မနုၤလဲၣ်.

တော်ဆါကတီၢ်ဖဲတော်တမံၤအိၣ်ဝဲအနံၣ် (၂၀၀၀)အံၤန့ၣ် အိၣ်မူဝဲသ့ဒၣ်လဲာ်တုၤခဲကနံၣ်အံၤလၢအမ့ၢ် ပုၤဂ့ၢ်လိာ်ခရံၣ်အံၤန့ၣ် ကဘၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တော်ကူၣ်ထီၣ်ဖးလီၤ ပာ်စၢၤတော်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤတမံၤမံၤအဂ့ၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ် လီၤ.

တော်ကူၣ်ထီၣ်ဖးလီၤပာ်စၢၤတော်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤတမံၤအံၤန့ၣ်အိၣ်ဒီးအကရၢဖိသ့ၣ်တဖန်အဃိ, ပုၤတော်မာဖိစီၤယီၤဟၣ်ကီးအဝဲသ့ၣ်လၢ “ပုၤဂ့ၢ်လိာ်ခရံၣ်သ့ၣ်တဖန်” န့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်တကးဘၣ်, အဝဲသ့ၣ်မၤတော်မၤအိၣ်ဝဲလံအနံၣ် (၂၀၀၀)အဘျဲၣ်အပူၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ပုဂံတဂလ်လ် န်ဟ်တဂ်, ဒ်ပစံးတဂ်အသိး, ထံဉ်ဘဉ်တဂ်ဂုာ်ဘဉ်ဘးဒီးတဂ်ကူဉ်ထီဉ်ဖးလီဟ်စာတဂ် ရဲဉ်လီဟ်က့ဉ်လီဟ်အဂုာ်န့ဉ်စုာ်ကီးဒါ. တဂ်စံးဆာတဂ်, တအိဉ်ဘဉ်နီတဂ်ဘဉ်, ဘဉ်မနုအသိလဲဉ်. တဂ်အဝဲအံဉ်မုာ် လာ, “တဂ်အာအတဂ်ဂုာ်သ့ဉ်” အသိန့ဉ်လီဟ်.

အဆိကတဂ်, လံာ်မဲာ်ဖျါဖိလါအမုာ်, ပုဂံလီာ်ခရံဉ်, အခိပညီအံဉ်န့ဉ် မုာ်တဂ်ဒ်လဲဉ်. ပုဂံအါဂလထူးထီဉ်ဝဲ အခိပညီလာ “ပုဂံလါအတြီဆာကစာ်ခရံဉ်” န့ဉ်ဒီး, ပုဂံလါအတြီဆာကစာ်ယုဉ်ဂူးသ့ဉ်တဖဉ်န့ဉ် ဘဉ်တဂ်ကီးအါဒ် န့ဉ်လီဟ်.

ဘဉ်ဆဉ်လာပုဂံလီာ်ခရံဉ်အခိပညီန့ဉ်အိဉ်ဒဉ်တဂ်ထဲတခါဒါလီဟ်ဒါ. တမုာ်ဘဉ်. ပမုာ်ဃုသ့ဉ်ညါနီဟ် အါန့ဉ် ပကထံဉ်ဘဉ်အခိပညီအဂုာ်အဂလတဖဉ်န့ဉ်လီဟ်. မုာ်ဝဲလီဟ်. လံာ်စီဆုအတဂ်စံးလာအမုာ် အရဒိဉ်တမံဉ်အခိ ပညီအိဉ်ဝဲတမံဉ်ဒီးလီဟ်. တဂ်အဝဲန့ဉ် မုာ်ဒဉ် ကစာ်ခရံဉ်အလီာ်, ဒ်ပစံးတဂ်အသိး, တဂ်လဲလီာ်န့ဉ်လီဟ်.

- ဟံးန့ဉ်ကစာ်ခရံဉ်အလီာ်အလာ.
- တဂ်မဒီးကစာ်ခရံဉ်အက့ဉ်အဂါသ့ဉ်တဖဉ်န့ဉ်လီဟ်.

(Strong Concordance Greek # 500 ဒီး 473 ဒီး 5547)

လာတဂ်န့ဉ်အသိ တဂ်ဂုာ်လီာ်ခရံဉ်အတဂ်ရဲဉ်လီဟ်က့ဉ်လီဟ်လာဘဉ်တဂ်ကူဉ်ထီဉ်ဖးလီဟ်စာအါအံဉ်န့ဉ် တမုာ်ဒဉ်ထဲလာတဂ်တြီဆာကစာ်ခရံဉ်န့ဉ်တကးဘဉ်, မုာ်စုာ်ကီးဟ်မအသးဒ်ကစာ်ခရံဉ်အသိး, ဒ်ပစံးတဂ်အသိး, မဒီးကစာ်ခရံဉ်အက့ဉ်အဂါသ့ဉ်တဖဉ်အသိ, တဂ်အဝဲအံဉ်လာပုဂံခရံဉ်ဖိသ့ဉ်တဖဉ်အဂီမုာ်တဂ်ဘဉ်ယိဉ်ဘဉ်ဘိဒီး တဂ်လီဟ်ပျံဉ်လီဟ်ဖးတမံဉ်လီဟ်.

တဂ်မဒီးတဂ်ဘဉ်ဘးဒီးကစာ်ခရံဉ်အံဉ်န့ဉ် အတဂ်ရဲဉ်လီဟ်က့ဉ်လီဟ်လာဘဉ်တဂ်ကူဉ်ထီဉ်ဖးလီဟ်စာအါအံဉ်န့ဉ် မုာ်တဂ်ဒ်လဲဉ်. ပကဃုသ့ဉ်ညါဘဉ်အါလာကစာ်ယွအကလုာ်အကထါအပူဉ်န့ဉ်တက့ဉ်.

လံာ်မးသဲ ၂၄:၁၅

“မးသးဒ်န့ဉ်ဒီး, တုဂုထံဉ်တဂ်သးဘဉ်အာဘဉ်ဘး ဒီးတဂ်မးသယုာ်, လာဝံဒးယုလကတီဟ်တဂ်လာ အဂုာ်န့ဉ်, ဆာထာဉ်လာတဂ်လီာ်စီဆုအပူဉ်ဒီး, ”

မုာ်ဝဲလီဟ်. တဂ်လာပုဂံလီာ်ခရံဉ်အတဂ်ရဲဉ်တဂ်က့ဉ်လီဟ်လာဘဉ်တဂ်ကူဉ်ထီဉ်ဖးလီဟ်စာအါအံဉ်န့ဉ် မုာ် အဆာထာဉ်လာတဂ်လီာ်စီဆုအပူဉ်န့ဉ် ပကထံဉ်ဘဉ်ဝဲလီဟ်. တဂ်အံဉ်အခိပညီကအိဉ်ဒ်လဲဉ်. ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ, **၂၄: ၁၅** န့ဉ်လီဟ်.

“လာအဂုာ်လီာ်ဘိလီာ်, ဒီးဟ်ထီဉ်ထီအသး လာကယီာ်တဂ်လာ တဂ်ကီးအါလာကစာ်, လာတဂ်ဘါအါ အဖီခိဉ်, တုဂုအဆုဉ်နီဝဲလာယွအ ဟံဉ်ပူ, ဒီးဒုးန့ဉ်အသးလာအမုာ်ယွတဂ်န့ဉ်, မုာ်တအိဉ်ဖျါထီဉ်ဒီး, မုာ် တနံဉ်န့ဉ်တတုဘဉ်ဝဲဘဉ်.”

တဂ်အဝဲအံဉ်သ့ထံဉ်ဘဉ်စုာ်ကီးဒါ. ပုဂံလီာ်ခရံဉ်အဝဲအံဉ်ဆုဉ်နီလာ ယွအဟံဉ်ပူန့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ်လီဟ်. တဂ်လာတဂ်လီာ်စီဆုအံဉ်န့ဉ် မုာ်ဒဉ်ကစာ်ယွအဟံဉ်န့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ်လီဟ်. တဂ်လီာ်အဝဲအံဉ်မုာ်တဂ်လီာ်မတုသ့ဉ်တဖဉ် လဲဉ်. တဂ်စံးဆာန့ဉ် ပကထံဉ်ဘဉ်ဝဲ, **၁ကရံဉ်သူး ၃:၁၆** န့ဉ်လီဟ်.

“သုမုာ်ယွအတဂ်လုာ်ဟံဉ်, ဒီးယွအသးအိဉ်ဝဲဆိးဝဲလာသုပူန့ဉ်, မုာ်သုတသ့ဉ်ညါဘဉ်ဒါ.-”

မုာ်ဝဲလီဟ်. တဂ်လာတဂ်လုာ်ဟံဉ်စုာ်ကီး မုာ်ဒဉ်ကစာ်ယွအဟံဉ်န့ဉ်ဒီးအတဂ်အိဉ်ဖျါအဂုာ်န့ဉ် ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ,

၁တံမသုး ၃:၁၅ နှင့်လီ။

“ဒ်သီးယမ္မာအိဉ်ယဲးယဲးနာ်သကုဒီး၊ နကသုဉ်ညါလၢနဂုမၤနသးဒ်လဲဉ်ဒ်လဲဉ်လၢယုၤအဟံဉ်ပူၤ၊ လၢအမ္မာယုၤလၢအမူဝဲ အတၢ်အိဉ်ဖျိဉ်၊ တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအတူဉ်၊ ဒီးအခိဉ်ထံးလီ။- ”

လၢတၢ်ဂ့ၢ်သ့ဉ်တဖဉ်အသီး၊ တၢ်လၢပုၤဂ့ၢ်လိာ်ခရံဉ်အတၢ်ရံဉ်တၢ်ကျဲၤလၢဘဉ်တၢ်ကူဉ်ထီဉ်ဖးလီၤပာ်စၢၤ အီၤအံၤန့ဉ် လဲၤန့ဉ်ဝဲဆူ ကစၢ်ယုၤအဟံဉ်၊ ဒ်ပစံးတၢ်အသီး၊ တၢ်အိဉ်ဖျိဉ်သ့ဉ်တဖဉ်အပူၤလီ။

**လၢတၢ်န့ဉ်အယီ၊ တၢ်သံကွၢ်အိဉ်ထီဉ်ဝဲလၢ၊ တၢ်သ့ဉ်တဖဉ်အံၤကဲထီဉ်အသး
ဒ်လဲဉ်ဒ်လဲဉ်ဒီးဘဉ်မနုၤ ဘဉ်ကဲထီသအသးန့ဉ်လဲဉ်လီ။**

တၢ်စံးဆၢန့ဉ် ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ၊ ၂သးစၢၤလနံ ၂:၃ နှင့်လီ။

“သုတဒီးလီ သုသးလၢတၢ်နီတမံၤနီတဂၤတဂုၤ အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ၊ တၢ်ကဒ်ကဒါန့ဉ်မ့ၢ်တဟဲဆိဘဉ်၊ ဒီးတၢ် ဒဲးဘး ပိာ်ခွါ၊ တၢ်ဟးဂီၤအဖိခွါ-”

မ့ၢ်ဝဲလီ။ ဘဉ်သးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ဉ်၊ ပုၤတၢ်မၤဖိစီပီလူးအနီၢ်ကစၢ်ဒဉ်ဝဲ စံးဆၢတၢ်သံကွၢ်ဘဉ်သးဒီးတၢ် သ့ဉ်တဖဉ်အံၤကဲထီဉ်အသးဒ်လဲဉ်ဒ်လဲဉ်ဒီးဘဉ်မနုၤဘဉ်ကဲထီဉ်အသးန့ဉ်လဲဉ်လီ။ တၢ်ပုၤဂ့ၢ်လိာ်ခရံဉ်တၢ်ဒဲးဘး ပိာ်ခွါအံၤ၊ ကမၤပာ်ဖျါထီဉ်အသးလၢ တၢ်အိဉ်ဖျိဉ်အပူၤန့ဉ်၊ အဆိကတၢ်ကဘဉ်မၤ “တၢ်ကဒ်ကဒါ” တၢ်အဂ့ၢ်န့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ်လီ။

တၢ်မၤလၢအမ့ၢ်၊ တၢ်ကဒ်ကဒါ (Falling away) ဒီးတၢ်ပူထီဉ်လီထီဉ်တၢ်ဟတၢ်ပြးအံၤန့ဉ် ကကဲထီဉ် အဆိကတၢ် အဂ့ၢ်န့ဉ်မ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲဉ်။ ဘဉ်သးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ဉ်၊ ပုၤတၢ်မၤဖိစီပီလူးအနီၢ်ကစၢ်ဒဉ်ဝဲ၊ အတၢ်စံးပာ်လၢ ဝံကျိဉ်န့ဉ် ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ၊ လံာ် ၁တံမသုး ၄:၁ နှင့်လီ။

“ဘဉ်ဆဉ်ဒီးသးန့ဉ်စံးဝဲဒဉ်လီတၢ်လီၤဆဲး၊ လၢပုၤတနီၤနီၤကကဒ်ကဒါကွၢ်အသးလၢတၢ်နာ်အပူၤ လၢခံလၢလံာ်အဆၢအကတီၢ်၊ ဒီးကနာ်သးတဖဉ်လၢအလီတၢ်၊ ဒီးတၢ်ဝံတၢ်နါအတၢ်သိဉ်တၢ်သီ၊- ”

မ့ၢ်ဝဲလီ။ ဘဉ်သးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ဉ် စီပီလူးအနီၢ်ကစၢ်ဒဉ်ဝဲစံးကတီၢ်လၢဝံကျိဉ်ဘဉ်သးဒီး တၢ်ကဒ် ကဒါအဂ့ၢ်အံၤန့ဉ် ပသ့ဉ်ညါသ့ဝဲလၢ လံာ်စီဆုံ အတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအယီလီ။ တၢ်စံးကတီၢ်လၢဝံကျိဉ်အံၤန့ဉ် အခီ ပညီကအိဉ်ဒ်လဲဉ်။

] လၢခံလၢလံာ်အဆၢအကတီၢ်

တၢ်ဆၢကတီၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒဉ်ဖဲစီပီလူးသံဝံအလီၢ်ခံတၢ်ဆၢကတီၢ်တမံၤလၢအမ့ၢ်၊ ခံယၤဖျိဉ်နံဉ်၊ သၢယၤ ဖျိဉ်နံဉ် (၂၀၀-၃၀၀နံဉ်) အကတီၢ်အပူၤန့ဉ်လီ။

] တၢ်နာ် - တၢ်နာ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒဉ်တၢ်နာ်လၢအစီဆုံဝဲ (လံာ်ယုၤဒၤ ၁:၂၀) နှင့်ဒီး၊ ခီဖျိပုၤတၢ်မၤဖိစီပီပုးတရူး အတၢ်ကွဲးလၢအမ့ၢ် “တၢ်စူၢ်တၢ်နာ်လုာ်ဒိဉ်ပူၤဒိဉ်” အံၤန့ဉ် လၢပုၤခရံဉ်ဖိသ့ဉ်တဖဉ်အဂီၢ် အမ့ၢ်တၢ်လၢ အရူဒိဉ် တမံၤန့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ်လီ။ (၂ပုးတရူး ၁:၁)

မ့ၢ်ဝဲလီ။ တၢ်စူၢ်တၢ်နာ်လၢအအိဉ်ဒီး တၢ်သိဉ်လိသီလိတၢ်ဒီး တၢ်သိဉ်တၢ်သီသ့ဉ်တဖဉ်အံၤန့ဉ် မ့ၢ်ဒဉ်လံာ် စီဆုံအတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအတၢ်အခိဉ်ထံးန့ဉ်လီ။

] သးတဖန်လာအလိတော် -

လံာ်မဲာ်ဖျာန်တဘီလာအမ့ာ် “သး” အံၤန့ၣ်, မ့ာ်ဒုၣ်ကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤအနီၣ်ကစၢ်ဒုၣ်ဝဲ စံးကတိၤတံၤဖဲ, လံာ် ယီၤဟ့ၣ် ဖဲၤဖဲၤ အပူၤန့ၣ်အသိး, “ကစၢ်ယုၤအကလုာ်ကထါ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, “တၢ်သိၣ်လိသီလိတၢ်” န့ၣ်ပထံၣ် ဘၣ်လီၤ.

“တၢ်မၤမူတၢ်န့ၣ်မ့ာ်သးလီၤ. တၢ်ညၣ်တကိၣ်တသိၣ်ဘၣ်တၢ်နီၣ်တမံၤဘၣ်. တၢ်ကတိၤလာယစံးဘၣ် သုန့ၣ်, မ့ာ်သးဒီးတၢ်မူလီၤ.- ”

မ့ာ်ဝဲလီၤ. ကစၢ်ယုၤအကလုာ်ကထါသ့ၣ်တဖန်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်သိၣ်လိသီလိသ့ၣ်တဖန်အံၤန့ၣ်မ့ာ် ဒုၣ်သးန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. “သးသ့ၣ်တဖန်” အံၤန့ၣ်မ့ာ်ဒုၣ်တၢ်သိၣ်လိသီလိသ့ၣ်တဖန်န့ၣ်လီၤ. မ့မ့ာ်ဒ်န့ၣ်ဒီးတၢ် သိၣ်လိသီလိလာအအိၣ်ဒီးတၢ်လိတၢ်ဝုၤအံၤန့ၣ် အခီပညီကအိၣ်ဒ်လဲၣ်.

တၢ်အဝဲအံးမ့ာ်ဒုၣ်, တၢ်မၤအသးဒ်သိးကစၢ်ယုၤလာအအိၣ်ဒီးတၢ်သိၣ်လိသီလိဒီးတၢ်သိၣ်တၢ်သီလာအစီ ဝဲဆ့ၣ်ဝဲဒ်သိးပကန့ၣ်ဟူဘၣ်အီၤလီၤ.

] တၢ်အဒိအတဲာ် - တၢ်လာပရံၣ်ကွံာ်စီၤသီဒီးမဲာ်သံၣ်လး, စီၤသီမုၢ်တဖန်အာၣ်လီၤအသးလာ တ ဘၣ်ဆီဟံၣ်ဆီဃီအဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် လာအဝဲသ့ၣ်တဖန်အဂီၢ်ဆိကမိၣ်ဝဲလာမ့ာ်စ့ၢ်ကီးတၢ်လုာ်တၢ်ဟံၣ်ဖးဒိၣ်တမံၤအဃီ အဝဲသ့ၣ်ဟးဆ့ၣ်တၢ်ဆီဟံၣ်ဆီဃီန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်တၢ်သ့ၣ်တဖန်အံၤန့ၣ်လာပုၤမၤတၢ်ခဲတၢ်ပုၤအတၢ် မၤလာ ကစၢ်ယုၤအဂီၢ်အံၤန့ၣ်, ထီဒါလိာ်အသးဒီးလံာ်စီဆ့ၣ်အတၢ်ကွဲးန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **ဘတံၤမသး ၃:၂** န့ၣ်လီၤ.

“မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီးပုၤကွၢ်တၢ်န့ၣ်ဘၣ်မ့ာ်ပုၤလာတၢ်ဟံၣ်တၢ်ကမၢ်လာအလီၤ အလီၤတအိၣ်ဘၣ်, ပုၤအိၣ်ဒီး အမါတကမီၤ, ”

လာန့ၣ်တကးဘၣ်, တၢ်အလုာ်အလံာ်တမံၤလာ, တၢ်ဒုၣ်တၢ်ညၣ်လာ မ့ာ်ယံာ်နံၤအံၤန့ၣ်မၤအသးဒ်သိး, တၢ် ဟံၣ်ဒိၣ်ဟံၣ်ထီကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤခရံၣ်တူၢ်သံအသးလာ မ့ာ်ယံာ်နံၤအဃီ, တၢ်အလုာ်အလံာ်အံၤ ဆိကမိၣ်ဝဲလာ အိၣ်ဒီးတၢ်စီ တၢ်ဆ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်လာတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အဆိကတၢ်တဖုအစီန့ၣ်ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်အလုာ်အလံာ်အံၤပတထံၣ်ဝဲ ဘၣ်. ပုၤသ့ၣ်တဖန်သ့ၣ်ညါတၢ်တီတၢ်လီၤအါန့ၣ်ပဝဲသ့ၣ်တဖန်လီၤ.

] တၢ်ဝဲတၢ်နါအတၢ်သိၣ်တၢ်သီ,

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်လာလံာ်စီဆ့ၣ်အပူၤပတထံၣ်ဘၣ်အီၤလုၤတက့ၤလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်တၢ်အလုာ်အလံာ် သ့ၣ်တဖန်န့ၣ် အိၣ်ဒ်လၢ, တၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါအဂုၤအဂၤသ့ၣ်တဖန်, ပုၤလာကီးလီၤအသးလာပုၤခရံၣ်ဖိဒိဖုသ့ၣ်တ ဖန်, ဒီးပုၤသ့ၣ်တဖန်လာအတၢ်န့ၣ်တအိၣ်ဒီးတၢ်မ့ာ်တၢ်တီအကလုာ်သ့ၣ်တဖန်န့ၣ်လီၤ. (**လံာ်စံးထီၣ်ပတြာၤ ၉၆:၅**) **အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ကယံာ်ပုၤအကလုာ်တဖန်အကစၢ်ခဲလာ်မ့ာ်တၢ်ကလီၤကလီၤလီၤ.**

] တၢ်အဒိအတဲာ် - တၢ်သိၣ်တၢ်သီဒီးတၢ်သိၣ်လိသီလိ လၢ အိၣ်ဖျါတြာ်ကလံာ်လာဟီၣ်ခိၣ် ဒီဘ့ၣ် ညါသ့ၣ်တဖန်,

- တၢ်လာပုၤကညီအနီၣ်သးအံၤန့ၣ်ဟးဂီၤတသ့, သံတသ့အတၢ်သိၣ်တၢ်သီ,
- တၢ်အခိၣ်ထံးတအိၣ် အဂ့ၢ်သ့ၣ်တဖန်, တၢ်လာကစၢ်ယုၤအံၤန့ၣ် မ့ာ်ဒုၣ်ပုၤလာကတကမီၤဒီး အိၣ် ဒီးကဟုၤကညီဒီးတၢ်အစီအကမီၤသ့ၣ်တဖန်န့ၣ်လီၤ.
- တၢ်လာလရံၣ်အံၤန့ၣ်မ့ာ်ဒုၣ်တၢ်မၤနးမၤဖျိၣ်တၢ်လီၤထူလီၤယံာ်အလီၤန့ၣ်လီၤ.

မှားဝဲလီၤ. တၢ်သ့ၣ်ညါဘၣ်ဘးဒီးလံာ်စီဆုံအတၢ်သိၣ်တၢ်သီအံၤန့ၣ်ဖဲ ခရံၣ်အနံၣ်ခံယၤဖျိၣ်နံၣ်, သာယၤဖျိၣ် နံၣ်အလီၢ်ခံဘၣ်တၢ်မၤကဒဲကဒါအီၤဒီး, ဘၣ်ဘးဒီးတၢ်န့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်, ဘၣ်တၢ်လဲလိာ်အီၤဒီး တၢ်ဃုသ့ၣ်ညါလံာ် စီဆုံအဂ့ၢ်စ့ၢ်ကီးဘၣ်တၢ်မၤအီၤလၢ အဖုၣ်ဒီးအခီပညီဖျါဂ့ၢ်တၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဘးဒီးတၢ်ဃုသ့ၣ်ညါကစၢ်ယွၤအကလုာ်ကထါ (လံာ်စီဆုံ) မှၢ်စ့ၢ်န့ၣ်ဒီး, ကကဲထီၣ်တၢ်ဟးဂ့ၢ်ဟး ကိၤအကျဲအဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်ဝံဟံၤၤ ၄:၆** န့ၣ်လီၤ.

“မှၢ်တၢ်သ့ၣ်ညါတအိၣ်ဘၣ်ဒီး, ယပုၤကိၤမှၢ်ဟးဂီၤဝဲလီၤ.”

တၢ်ကတိၤဖိလၢအမှၢ်, “ဟးဂီၤဝဲ” အံၤန့ၣ်မှၢ်ဒၣ်, တၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်လၢအစီဆုံကတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်, ဘၣ်တၢ်မၤ ဟးဂီၤအီၤလီၤ.

လၢကျဲဒ်အံၤလၢအမှၢ်, တၢ်သ့ၣ်ညါတအိၣ်ဘၣ်ဒီးလံာ်စီဆုံအံၤန့ၣ် ကဲထီၣ်တၢ်ဟးဂ့ၢ်ဟးဂီၤလၢတၢ်အိၣ် ဖျိၣ်အပူၤဒီးပုၤဂ့ၢ်လိာ်ခရံၣ်အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲလၢဘၣ်တၢ်ကူၣ်ထီၣ်ဖးလီၤဟံၤစၢၤအီၤအံၤန့ၣ် ကဟဲန့ၣ်တၢ်အကီၢ်ကဲ ထီၣ်လၢကျဲတဘိန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အယီၤ, ဒ်လံာ်စီဆုံအတၢ်ကွဲးအသိး, ပုၤဂ့ၢ်လိာ်ခရံၣ်အံၤန့ၣ်, တမၤဘၣ်တၢ်ဟးဂီၤအတၢ်မၤဒီး ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်. မၤတၢ်ဟးဂီၤဝဲဒၣ်လၢ, “တၢ်လီၢ်စီဆုံအပူၤ” “ကစၢ်ယွၤအတၢ်လုာ်ဟံၣ်အပူၤ” လၢအမှၢ်ခရံၣ်အတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဘးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်, ပထံၣ်ဘၣ်လၢ, လံာ်တၢ်လီၢ်ဖျါအဆၢဒိၣ် (၁၂)လၢတၢ်စံးကတိၤတၢ်လၢဝံကျိၣ် န့ၣ် မၤကံၢ်မၤကျဲၤအီၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဘၣ်ဘးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်လၢ, တၢ်မၤလိ (၃၇)လၢအက ဟဲအပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ခဲကနံၣ်အံၤ, ပကဃုသ့ၣ်ညါတၢ်ဘၣ်ဘးဒီး, **လံာ်တၢ်လီၢ်ဖျါ ၁၂:၁** န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးတၢ်ပနီၣ်လီၤလးဖးဒိၣ် အိၣ်ဖျါထီၣ်လၢ မူခိၣ်လီၤ. ပိာ်မုာ်တကၤကူၤသိးဝဲဒီးမှၢ်, ဒီးလါအိၣ်လၢအခိၣ်ဖိ လံာ်, ဒီးအခိၣ်သလုးလၢအခိၣ်အိၣ်ဒီးဆၣ်တဆံခံဖျါၣ်လီၤ.- ”

မှၢ်ဝဲလီၤ. လံာ်စီဆုံတဆၢအံၤ စံးဘၣ်ပုၤလၢ, ပိာ်မုာ်အဝဲအံၤအိၣ်ဒီးအဟုးန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ပကလဲၤ ကဒီးဆူ, **လံာ်တၢ်လီၢ်ဖျါ ၁၂:၅** န့ၣ်တက့ၢ်.

“ဒီးပယိၤဆၢထၢၣ်ဝဲလၢ ပိာ်မုာ်လၢ အကဆံးစၢ်အဖိတကၤန့ၣ်အမဲာ်ညါ, ဒ်သိးတုၤအဆံးစၢ်ဒီး, ကအိၣ် ကွံာ်အဖိလီၤ. ဒီးဆံးစၢ်အဖိပိာ်ခွါ, လၢအကစံာ်ညီၣ်ပုၤကိးကလုာ်ဒဲးလၢ အနီၣ်ထိးထးလီၤ. ဒီးတၢ်ဟံးန့ၢ် အဖိ ဆူယွၤအအိၣ်, ဒီးဆူအလီၢ်ပစိာ်လီၤ.- ”

ပိာ်မုာ်အဝဲအံၤကဆံးစၢ်အဖိပိာ်ခွါဒီးကဘၣ်တၢ်ဟံးန့ၢ်အီၤဆူယွၤအအိၣ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ပကလဲၤကဒီးဆူ **လံာ်တၢ်လီၢ်ဖျါ ၁၂:၆** န့ၣ်တက့ၢ်.

“ဒီးပိာ်မုာ်န့ၣ် ဃုာ်ကွံာ်ဆူပုၤမှၢ်ကနၢ, ဖဲယွၤကတဲာ်ကတိၤအလီၢ်, ဒ်သိးတၢ်ကလုာ်အိၣ်လုာ်အီၤလၢ အသီတကထိခံကယၤဃုဆံလီၤ.- ”

မှၢ်ဝဲလီၤ. ပိာ်မုာ်အဝဲအံၤ ဟံးတုာ်အဖိခွါဒီး ဃုာ်ကွံာ်ဆူ ပုၤမှၢ်ကနၢအိၣ်ဝဲအသီတကထိခံကယၤဃုဆံန့ၣ် လီၤ.

၂ ပုၤပိာ်မုာ်အဝဲအံၤ မှၢ်မတၢ်တကၤန့ၣ်လဲၣ်.

၂ ပုၤပိာ်မုာ်အဝဲအံၤ ကူၤသိးမှၢ်ဒဲးလဲၣ်ဒီး, တၢ်လၢလါအံၤန့ၣ် အိၣ်လၢအခိၣ်ဖိလံာ်ဒဲးလဲၣ်.

-]
-]
-]

ဖဲခရံအနံ ၁၉၅၀ အပူနုနု, ပုရိမုကပ်သိပ်လူးဖိသုတ်တဖု, ဘုဉ်းဒီးလံာ်စီဆုံအဝဲအံနုနု ထူးထီၣ်ဝဲအခိပညီဆူ, ပိာ်မုာ်အဝဲအံကမုာ်ဒုာ် မိာ်နီၣ်မရံဒီး, လံာ်မဲာ်ဖျာၣ်လုာ်အမုာ် “မူခိၣ်ဘီမုာ်” အံနုနု ကမုာ်ဒုာ် မိာ်နီၣ်မရံလဲၣ်နုနုမူခိၣ်ဘီမုာ်ဒုာ်ဖဲတံာ်ညါအသိးအဂုာ်နုနုအဝဲသုာ်နုာ်ဝဲလီၤ. (အဝဲသုာ်တဖုစံးဝဲလုာ်, ကဒ်သိးလိာ်အသးဒီး ကစာ်ယုာ်ဂူးလုာ် အလဲထီၣ်ဆူမူခိၣ်အသိးအဂုာ်နုနုပကထံၣ်ဘုဉ်းဖဲ, လံာ်မတုာ် ၁:၉ အသိးနုနုနုလီၤ.) လုာ်တကးဘုဉ်း, တံာ်လုာ် “အဖိပိာ်ခွါ” စုာ်ကီးဆိကမိာ်ဝဲလုာ် ကမုာ်ဒုာ် ကစာ်ယုာ်ဂူးနုနုလီၤ.

မုာ်ဒုာ်ဒီး, တံာ်သုာ်တဖုပမုာ်စံးလုာ် တံာ်အဘုဉ်းနုနု, တံာ်လုာ်မိာ်နီၣ်မရံပုာ်တုာ်အဖိခွါဒီးလဲၣ်နုနု ပုာ်မုာ်ကနုအိၣ်မးအသိ (၁၂၆၀)နုနု မုာ်ကထီၣ်အသးခဲလဲၣ်.

ဘုဉ်းဒီးတံာ်ဂုာ်အံနုနု တမာ်အသးနီတခိၣ်ဘုဉ်း. မုာ်ဒုာ်ဒီးလံာ်စီဆုံအဆာ်အဝဲအံအခိပညီကအိၣ်ဒ်လဲၣ်. တံာ်အဝဲအံမုာ်ဒုာ်တံာ်ပနီၣ်အတံာ်ကွဲးဒီး, ပမုာ်ယုာ်ညါဘုဉ်းလံာ်စီဆုံအတံာ်ဂုာ်ထံထံဆးဆးနုနု ပကနုာ်ပာ်အိၣ်ကလိာ်တမံနုနုလီၤ.

(၂တံာ်မသး ၂:၁၅) ကျဲးစားကဲထီၣ်လုာ် ပုာ်ဘုဉ်းယုာ်အသး, ပုာ်မတုာ်ဖိလုာ် အမဲာ်ဆုးအလီၤတအိၣ်ဘုဉ်း, ပုာ်နီၣ်မရံတံာ်တံာ်အကလုာ်အကထီၣ်အဆာ်တံာ်လီၤလီၤနုနုလီၤ.

အခဲအံဘုဉ်းဒီး တံာ်ပနီၣ်သုာ်တဖုအခိပညီနုနု ပချုသုာ်ညါဘုဉ်းအိၣ်တက့ာ်. ပိာ်မုာ် - တံာ်လုာ်ပိာ်မုာ်အံ ကမုာ်မတုာ်လဲၣ်.

ဘုဉ်းဒီးပိာ်မုာ်အံနုနု ပုရိမုကပ်သိပ်လူးဖိသုတ်တဖုနုာ်ဝဲလုာ်ကမုာ်ဒုာ်မိာ်နီၣ်မရံနုနုလီၤ. တမုာ်ဘုဉ်းဝဲအဂုာ်နုနုပသုာ်ညါတုာ်လံအယိ, မုာ်ဒုာ်ဒီးကမုာ်မတုာ်တကနုနုလဲၣ်. တံာ်စံးဆာနုနု ပကထံၣ်ဘုဉ်းဖဲ, **၂ကရံၣ်သုး ၁၁:၂** နုနုလီၤ.

“အဂုာ်ဒ်အံ, ယသးကုာ်သုလုာ်တံာ်သးကုာ်ဘုဉ်းဒီးယုာ်လီၤ. အဂုာ်ဒ်အံ, ယဒုးအိၣ်တံာ်သုဒီးတတက, ဒ်သိးယကဟံသုလုာ်ကနီၣ်စီဆုံလုာ်ခရံၣ်အမဲာ်ညါလီၤ.- ”

မုာ်ဝဲလီၤ. တံာ်အိၣ်ဖျိာ်တဖုလုာ်ဘုဉ်းတံာ်ကီးအိၣ်ဒီး, ဒ်သိးကကဲထီၣ်တလးမူးပိာ်မုာ်လုာ် ကစာ်ခရံၣ်အဂီၢ်နုနု မုာ်ဒုာ်ပိာ်မုာ်အဝဲအံလီၤ.

အခဲအံပကကွာ်ကဒါကုာ်ဆူ တံာ်အိၣ်ဖျိာ်အဝဲအံ အတံာ်ဟံဖျါသုာ်တဖုနုနုတက့ာ်. ကူသိးဒီးမုာ် - တံာ်အိၣ်ဖျိာ်တခါလုာ်ဘုဉ်းတံာ်ကျာ်ဘာအိၣ်လီၤ. ဘုဉ်းတံာ်ကျာ်ဘာအိၣ်လုာ် မုာ်အတံာ်ကပီၤအတံာ်ဒိတံာ်တံာ်လီၤ. မုာ်ဒုာ်ဒီး တံာ်လုာ် “မုာ်” နုနုမုာ်တံာ်မနုလဲၣ်. ပကထံၣ်ဘုဉ်းဖဲ, **၂ကရံၣ်သုး ၄:၄** နုနုလီၤ.

“လုာ်အဝဲသုာ်အပူဟီၣ်ခိၣ်အကစာ်မရံးပုာ်လုာ် အတုာ်တနုာ်ဘုဉ်းအသး, ဒ်သိးခရံၣ်လုာ် အမုာ်ယုာ်အကွာ်အဂီၢ်တကနုနု အလုာ်ကပီၤ, အတံာ်သးခုအကစီၣ် အတံာ်ကပီၤ, သုတကပီၤထီၣ်ဘုဉ်းအိၣ်တဂုာ်လီၤ.”

မုာ်ဝဲလီၤ. ဒ်သိးမုာ်အံနုနု မုာ်တံာ်ကပီၤတခါလုာ်ဟီၣ်ခိၣ်ဒိဘုဉ်းညါအဂီၢ်နုနုအသိး, တံာ်အိၣ်ဖျိာ်နုနု ဘုဉ်းတံာ်ကူသိးအိၣ်လုာ်, တံာ်သးခုကစီၣ်လုာ်အလီၤလိာ်လီၤလုးအတံာ်သုာ်ညါအတံာ်ကပီၤ (လံာ်စီဆုံအသိတကတြုာ်) နုနုလီၤ.

ဒီးလါအိန်လာအိန်ဖီလာ -

တၢ်လာလါအံၤန့ၣ် တၢ်တၢ်ကတိၤအိန်ထံးဘၣ်. မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ကတိၤလၢဆဲးဘၣ်ကဒါက့ၤတၢ်အယိ, ဘၣ်
ဃးဒီး လါအံၤအတၢ်ကတိၤအိန်ထံးအဂ့ၢ်န့ၣ် ပှၤလၢအတၢ်အိန်ဒီးတၢ်ကတိၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဒိလီၤအီၤလၢ “လါ”
န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်, လံာ်စီဆုံအလီၤလံာ်တကတြၢ်အံၤန့ၣ် လၢတၢ်အိန်ဖျိၣ်အဂီၢ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ကတိၤလၢဆဲး
ဘၣ် ကဒါက့ၤတၢ်အယိ, လၢလံာ်စီဆုံအလီၤလံာ်တကတြၢ်အပူၤအတၢ်ဟ်ဖျါန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, တၢ်အကဒုသ့ၣ်တဖၣ်,
ဝံသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်စံးတၢ်ကတိၤဒီးတၢ်ပနီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

တၢ်လၢ “လါန့ၣ်အိန်လာအိန်ဖီလာ” အံၤန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ဒဲလဲၣ်.

တၢ်လာလံာ်စီဆုံအလီၤလံာ်တကတြၢ်အံၤန့ၣ် မၤဆူၣ်ထီၣ်တၢ်အိန်ဖျိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ဟ်
တၢ်ဒီး, မၤကံၤမၤကျၢၤစ့ၢ်ကီးတၢ်အိန်ဖျိၣ်အတၢ်န့ၣ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

“ဒီးအိန်သလုးလၢအိန်အိန်ဒီးဆၣ်တဆံခံဖျါန့ၣ်လီၤ.”

တၢ်လၢ, “တၢ်အိန်” အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဟ့ၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်အလီၤဒီး, “အိန်သလုးလၢအိန်အိန်ဒီးဆၣ်တ
ဆံခံဖျါန့ၣ်” အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ကတိၤအိန်ထံးန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကတိၤအဝဲအံၤဘၣ်တၢ်စီၣ်အီၤဝံအီၤလၢ သရၣ်တဖၣ်လၢ
အမ့ၢ်ပှၤတၢ်မၤဖိတဆံခံဂၤဒီး ပှၤလၢဘၣ်တၢ်မၤအီၤလၢကစၢ်ယွၤဒီးတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်လၢတၢ်အိန်ဖျိၣ်
သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်လီၤ.

တၢ်လာပိာ်မုၢ်အံၤစ့ၢ်ကီးအိန်ဒီးအဟူးန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. အခီပညီကအိန်ဒဲလဲၣ်. တၢ်လာတၢ်အိန်ဖျိၣ်
အံၤန့ၣ် အိန်ဒီးအဟူးအသးန့ၣ် ကဲထီၣ်အသးဒဲလဲၣ်.

**လၢတၢ်အိန်ဖျိၣ်အပူၤန့ၣ်, သးသမူအသီလၢ အိန်ဒီးတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်အံၤန့ၣ် ပတထံၣ်ဘၣ်အီၤ လၢ
ပမဲာ် အတၢ်ထံၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.**

တၢ်ကတိၤအဝဲအံၤ, မ့ၢ်တၢ်ကတိၤလၢတၢ်ပနီၣ်အတၢ်ကတိၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်စ့ၢ်ကီး တၢ်ဂ့ၢ်လိာ်ခရံၣ်အတၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤလၢ တၢ်ကူၣ်ထီၣ်ဖးလီၤဟ်စၢၤအံၤန့ၣ်အိန်
ထီၣ်အသးလၢ တၢ်အိန်ဖျိၣ်အပူၤဒီး မၤအသးဒဲတၢ်အိန်ဟူးအိန်သး, ဒဲပစံးတၢ်အသိး, တၢ်အဆိကတၢ်လၢဘၣ်တၢ်
ဟ်ဖျါအီၤလီၤ.

လၢတၢ်ဆၢကတီၢ်တယၢ်တဖၣ်အပူၤ ပိာ်မုၢ်အံၤအိန်ဖျိၣ်ထီၣ်ဖိသၣ်ပိာ်ခွါဝံဒီးဃ့ၢ်ဝဲဆူပှၤမ့ၢ်ကနၢအပူၤ
အိန်ဝဲဖဲန့ၣ်အသီ ၁၂၆၀ သီန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်မနုၤအယိလဲၣ်န့ၣ်, လၢခံလၢလၢန့ၣ် အဖိခွါပိာ်ခွါအံၤကကဲထီၣ်တၢ်ဒဲး
ဘးပိာ်ခွါလၢအမ့ၢ် ပှၤဂ့ၢ်လိာ်ခရံၣ်အတၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤလၢတၢ်ကူၣ်ထီၣ်ဖးလီၤဟ်စၢၤအဆိကတၢ်အတၢ်လီၤအိန်
လီၤဆိးအတၢ်ပနီၣ်တမံၤန့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပမ့ၢ်ထီၣ်သတြီၤကွၢ်, လံာ်စီဆုံအဆၢခံဆၢန့ၣ်ဒီး ကမ့ၢ်တၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲးန့ၣ်
လီၤ.

လံာ်တၢ်လီၤဖျါ ၁၂:၅,

**“ဒီးဆံးစၢ်အဖိပိာ်ခွါ, လၢအကစံၣ်ညီၣ်ပှၤကိးကလုာ်ဒဲးလၢ အနီၣ်ထိးထးလီၤ. ဒီးတၢ်ဟံးန့ၢ် အဖိဆူ
ယွၤအအိန်, ဒီးဆူအလီၤပစိာ်လီၤ.-”**

၂သုံးစာလနံ ၂:၄၊

“လာအဂ္ဂိုလိာ်ဘိုလိာ်၊ ဒီးဟ်ထီၣ်ထီၣ်အသး လာကယာ်တၢ်လာ တၢ်ကိးအီၤလာကစၢ်၊ လာတၢ်ဘါအီၤ အဖိခိၣ်၊ တုၤအဆုၣ်နီၤဝဲလာယွၤအဟံၣ်ပူၤ၊ ဒီးဒုးနဲၣ်အသးလာအမ့ၢ်ယွၤတကုၤန့ၣ်၊ မ့ၢ်တအိၣ်ဖျါထီၣ်ဒီး၊ မ့ၢ်တနံၤ န့ၣ် တတုၤဘၣ်ဝဲဘၣ်.- ”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. လံာ်စီဆုၣ်ခံဆာအံၤစံးဘၣ်ပုၤထံထံဆးဆးန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

တၢ်အဝဲအံၤ၊ မ့ၢ်ဒုၣ်ပုၤဂ့ၢ်လိာ်ခရံၣ်အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလီၤလာတၢ်ကူၣ်ထီၣ်ဖးလီၤဟ်စၢၤအံၤန့ၣ် အတၢ် ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ် တဆိဘၣ်တဆိန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဟ်ဖျါအီၤလာ တၢ်ပနီၣ်တမံၤဘၣ်တမံၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

“တၢ်အိၣ်ဟုးသးဒီးအဟာဖာ” အတီၤ (ပထံၣ်အီၤတသ့ဘၣ်)

“တၢ်အိၣ်ဖျါထီၣ်ဒီးတၢ်အဖိခိၣ်” အတီၤ (ပထံၣ်ဘၣ်အီၤသ့ဘၣ်ဆၣ် အစိကမိၤတအိၣ်ဘၣ်)

“ပုၤကညီအက့ၢ်အဂီၤ” အတီၤ (ပထံၣ်ဘၣ်အီၤသ့ဒီး အိၣ်ဒီးတၢ်စိတၢ်ကမိၤ)

တၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤလာတၢ်ကူၣ်ထီၣ်ဖးလီၤဟ်စၢၤအဝဲအံၤ ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ ၁ယါဟၣ် ၂:၁၈,၁၉ အသး၊ ဘၣ်တၢ်ဟ်အီၤ တပူၤဃီဒီး တၢ်အိၣ်ဖျါန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

“ဖိဒံဖိသ့သ့ၣ်စၢၤ၊ မ့ၢ်ဝဲလာန့ၣ်ရံၣ်အခံကတၢ်ဒီး၊ ဒ်သ့န့ၢ်ဟူၤလာပုၤဂ့ၢ်လိာ်ခရံၣ်တကုၤကဟဲဝဲအသးန့ၣ်၊ ခဲကနံၣ်အံၤဒုၣ်လဲာ်၊ ပုၤအါကကဲထီၣ်ပုၤဂ့ၢ်လိာ်ခရံၣ်န့ၣ်လီၤ. မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီး၊ ပသ့ၣ်ညါလာ အမ့ၢ်န့ၣ်ရံၣ်လာအခံ ကတၢ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ဟံးထီၣ်ကွံာ်လာပကျါ၊ ဘၣ်ဆၣ်ဒီးတဘၣ်ဃးဘၣ်ဒီးပုၤဘၣ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ၊ မ့ၢ် ဘၣ်ဃးဒီးပုၤဒီး၊ ကအိၣ်ကဆိးတုၢ်ဒီးပုၤလီၤ. မ့ၢ်ဒ်သးအကအိၣ်ဖျါထီၣ်လာ အဝဲသ့ၣ်ခဲလာ် တဘၣ်ဃး ဘၣ်ဒီးပုၤဘၣ်လီၤ.”

တၢ်လာတၢ်ဂ့ၢ်လိာ်ခရံၣ်တဖုအံၤဟးထီၣ်ကွံာ်လာတၢ်အိၣ်ဖျါအပူၤ (လာပိာ်မုၢ်အံၤအပူၤ) န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ် လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးပုၤဂ့ၢ်လိာ်ခရံၣ်အတၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤလာတၢ်ကူၣ်ထီၣ်ဖးလီၤဟ်စၢၤအဝဲအံၤ၊ အတၢ်အိၣ်ဖျါ ထီၣ် (တၢ်အခိၣ်ထံး) ဒီးအတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ် (ဒိၣ်ထီၣ်တဆိဘၣ်တဆိ) အဂ့ၢ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဟ်ဖျါအီၤလာတၢ်မၤ လိအဝဲအံၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လံန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်တၢ်အသီ (၁၂၆၀) အပူၤတၢ်ဘၣ်ဃုာ်ဆုၣ်ပုၤမုၢ်ကနာအံၤအဂ့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲာ်.

အခီပညီန့ၣ်မ့ၢ်ဒုၣ် တၢ်အိၣ်ဖျါအံၤဘၣ်အိၣ်လီၤဖးလိာ်အသးဒီး ပုၤဂ့ၢ်လိာ်ခရံၣ်အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလာတၢ် ကူၣ်ထီၣ်ဖးလီၤဟ်စၢၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အိၣ်ဝဲအသီ ၁၂၆၀ သီန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. တၢ်ကတိၤလာအမ့ၢ်, “ဘၣ်ဃုာ်ဆု ပုၤမုၢ်ကနာ” အံၤန့ၣ် အခီပညီမ့ၢ်ဒုၣ် တၢ်ဟ်သ့ၣ်ဟ်သးဒီးတၢ်ပညီန့ၣ်အပူၤဘၣ်အိၣ်လီၤဖးအသးအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. တယါဃုာ်လိာ်အသးဒီးတၢ်နီတမံၤအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ကဒီးဖဲ, **လံာ်တၢ်လိာ်ဖျါ ၁၂:၁၄** န့ၣ် စ့ၢ်ကိး မၤအသးဒ်န့ၣ်စ့ၢ်ကိးလီၤ.

“ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်ပိာ်မုၢ်လာ လံာ်ဖးဒိၣ်အဒံးဆုခံဘၣ်ဒ်သး အကယုၤဝဲဆုပုၤမုၢ်ကနာ, ဆုအလီၢ်ဒ်ဝဲ ဖဲတၢ် ကလုာ်အိၣ် လုာ်အီၤလာဆာအလီၢ်တဆာ, ဒီးအဆာတဖၣ်, ဒီးတခီဆာ, ဒီးပုၤဖျဲးဝဲလာဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.- ”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်ကွဲးဖျါတၢ်အကျဲတဒ်သးလိာ်အသးဘၣ်ဆၣ်တၢ်ဂ့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒုၣ်တၢ်တမံၤဃီန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ် လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဆာကတီၢ်အံၤန့ၣ် ကွဲးဖျါထီၣ်ဝဲလာ ကျဲအဂၤတဘိလီၤ. တၢ်လာ “ဆာအလီၢ်တဆာ, ဒီးအဆာ

တဖန်, ဒီးတခါဆာ” အံ့န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤသ့ၣ်တဖန်လဲၣ်. ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, လံာ်ဒၢနးယုလး ၇:၂၅ န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးတၢ်ကတိၤတၢ်ကတိၤ ထီၣ်ဒါတၢ်ထီၣ်ကတၢ်တက, ဒီးကမးနးမးဖျိၣ်, ပုၤအထီၣ်ကတၢ်တကအပုၤ စီဆုံတဖန်, ဒီးကဟံၣ်အသးလၢ အကမးကဒံကဒါတၢ်အဆာကတိၤ, ဒီးတၢ်သိၣ်တၢ်သိၣ်လီၤ. ဒီးတၢ်ကဟ့ၣ်လီၤ ကွံာ်အဝဲသ့ၣ်လၢ အစုပုၤလၢအကတိၤတကတိၤ, ဒီးအကတိၤတဖန်, ဒီးဖးဖိအကတိၤအဖၢမ့ၢ်လီၤ.”

လံာ်စီဆုံ တဆာအံၤစံးဘၣ်ပုၤလၢ, ပုၤဂ့ၢ်လိာ်ခရံၣ်ကဟတၢ်လၢကစၢ်ယုၤအပုၤစီဆုံသ့ၣ်တဖန်အဖိခိၣ် န့ၣ်, ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်အီၤလၢ တၢ်အခွဲးအယာ်အဆာကတိၤအဂ့ၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. လၢကီၤလၢဝါအလံာ်စီဆုံ (NIV) အပူၤန့ၣ် ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ကွဲးတမံၤလၢအမ့ၢ်, “အကတိၤတကတိၤ, ဒီးအကတိၤတဖန်, ဒီးဖးဖိအကတိၤ, “အံၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ထုးထီၣ်ဝဲအခီပညီလၢၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်ဒ်သိးတၢ်မးနီၣ်မးဃါအသိးန့ၣ်လီၤ.

(အကတိၤတကတိၤ = တနံၣ်)

ပုၤဂ့ၢ်လိာ်ခရံၣ်အတၢ်ဟတၢ်ပြးလၢဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်အီၤအခွဲးအယာ်အံၤန့ၣ်, ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဆာကတိၤအဂ့ၢ် န့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါအီၤလၢကျဲဒ်အံၤန့ၣ်တကးဘၣ်, တၢ်ထံၣ်လၢအဂၤခံမံၤအိၣ်စ့ၢ်ကီးဝဲလီၤ.

လံာ်တၢ်လိာ်ဖျါ ၁၂:၆, “ဒီးပိာ်မုၢ်န့ၣ် ဃုာ်ကွံာ်ဆူပုၤမ့ၢ်ကနာ, ဖဲယုၤကတဲာ်ကတိၤအလီၤ, ဒ်သိးတၢ်ကလုာ်အိၣ်လုာ် အီ အီၤလၢအသိတကထီၣ်ခံကယၤဃုဆံလီၤ.-”

လံာ်တၢ်လိာ်ဖျါ ၁၃:၅, “ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်လီၤအထးခိၣ်လၢ အကတိၤကဖိ တၢ်ဖးဒိၣ်ဒီးဒုၣ်ဒွဲၣ်တၢ်လီၤ. ဒီးတၢ်ဟ့ၣ် လီၤ အစိအကမီၤ, ဒ်သိးအကမးတၢ်အလီၤလုာ်ဆံခံလီၤ.- ”

လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, ပုၤဂ့ၢ်လိာ်ခရံၣ်အတၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲလီၤလၢတၢ်ကူၣ်ထီၣ်ဖးလီၤပာ်စၢၤအဂီၢ်, မးန့ၢ်တၢ် အခွဲးအယာ်လၢ ကဘၣ်ဟတၢ်အဆာကတိၤအဂ့ၢ်န့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါအီၤလၢတၢ်ဂ့ၢ်သၢမံၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ် သၢမံၤအံၤန့ၣ် မ့ၢ်အဒ်သိးလိာ်အသးစ့ၢ်ကီးခါ. ပကကွံာ်ဘၣ်အီၤတကွံာ်.

၁၅ နံၣ် = ၄၂ လါ = ၁၂၆၀ သီ
= (၃၆ ၃၆ ၃၆ ၆) = (၄၆ ၃၀ သီ)

လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, ဝံသ့ၣ်တဖန်အတၢ်စံးကတိၤ တၢ်လၢဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဆာကတိၤအံၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါ အီၤလၢတၢ်ဂ့ၢ်သၢမံၤဘၣ်ဆၣ်တမံၤဒီးတမံၤန့ၣ်ဘၣ်လိာ်ဖိဒုလိာ်အသးန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

လၢဝံသ့ၣ်တဖန်အတၢ်စံးတၢ်ကတိၤအပူၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လၢ နံၣ်တနံၣ်အံၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါအီၤလၢ အသီ (၃၆၀) န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

“မ့ၢ်အတၢ်ဘၣ်ထွဲလၢအမ့ၢ် နံၣ်တနံၣ်န့ၣ်လီၤပလိာ်အသးဒီးအသီ ၃၆၅ န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. (၂၄ နံၣ်ရံၣ် = တသီ)

“လါ” အတၢ်ဘၣ်ထွဲလၢ အမ့ၢ်နံၣ်တနံၣ်န့ၣ် စုၤန့ၢ်ဒီး အသီ (၃၆၀)န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ တၢ်လၢအသီ (၁၂၆၀) အံၤန့ၣ် ပတဘၣ်တၢ်ဒွးအီၤလၢ “မ့ၢ်” န့ၣ်တကးဘၣ်, တမ့ၢ်စ့ၢ်ကီး လၢ “လါ” န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒုၣ် တၢ်ဆာကတိၤတမံၤလၢ ဝံအတၢ်ကွဲးအသးန့ၣ်လီၤ.

ဝံသ့ၣ်တဖန်အတၢ်ကတိၤခဲလၢဒ်ဒီးတၢ်ဆာကတိၤလၢ အဘၣ်ထွဲလိာ်အသးဒီးဝံအတၢ်စံးတၢ်ကတိၤအပူၤ န့ၣ်တၢ်ဆာကတိၤတသီအံၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဒွးအီၤလၢ တနံၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်တ့ၢ်လံလီၤ.

ဝံယဗူးစကလး ၄၆၊ လာတနံအဂီယပ်လီနီနလါမာတနံလီ.

၄မိၤ ၁၄:၃၄, တနံလာတနံအဂီ, တနံလာတနံအဂီ.

**လာတနံအပိ, တါလာဝံအတါစံးကတိတါအတါဘဉ်ထွဲအံနနံ တါအသီ ၁၂၆၀ = ၁၂၆၀ နံနံ
နံနံလီ.**

**လာကျဲဒ်အံအပိ မုါကီလါအပုါဂါလိာ်ခရံအသးအံနနံ ကဟဘဉ်တါအနံ ၁၂၆၀ နံနံ ဘဉ်တါ
ဟုဉ်အိဒ်တါအခွဲးအယာ်တမံအသးလီ.**

တါလာ “ပုါဂါလိာ်ခရံအသး” အံနနံ မုါတါမနုါလဲဉ်. ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ, **လံာ် ၁ယါဟဉ် ၄:၃** နံနံလီ.

**“ဒီးကယံာ်သးလာအတအာ်လီ အီလီဘဉ်ယုဉ်ဂူးနနံ, မုါအတဘဉ်ဃးဘဉ်ဒီးယွါဘဉ်. ဒီးအဝဲနနံ
ဘဉ်ဃးဒီးတါဂါလိာ်ဘိလိာ်ခရံ, လာသုနီဟုါလာအကဟဲနနံ, ဒီးခဲကနံအံဒဉ်လဲာ်, အိဉ်လာဟီဉ်ခိဉ်ချာ
လီ.- ”**

တါလာတါဂါလိာ်ဘိလိာ်ခရံအသးအံနနံ မုါဒဉ်တါဂါလိာ်ဘိလိာ်ခရံအတါသိဉ်လိနံနံ လိလာအက
မဉ်ဒီးတါသိဉ်တါသီလာ အကမဉ်တဖဉ်နနံလီ. ဘဉ်ဃးဒီးတါဂါလိာ်ဘိလိာ်ခရံအတါရဲဉ်လီကျဲလီလာ တါ
ကူဉ်ထီဉ်ဖးလီဟံစါဒီးအတါသိဉ်လိနံနံလိတါသုဉ်တဖဉ်, တါသိဉ်တါသီသုဉ်တဖဉ်နနံ မါအိဉ်ထီဉ်ဝဲဒဲလဲဉ်
အဂါနနံ ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ **၂သးစါလနံ ၂:၉** နံနံလီ.

**“အဝဲနနံဟဲတါနနံကမါအသးဒ်မုါကီလါအမါတါအသး, လာကယံာ်တါစိတါကမါ, ဒီးတါလီလီ
လီလးကဘျးကဘျဉ်,- ”**

သုဝဲသုဉ်အံ, သုထံဉ်ဘဉ်စုါကီးပုါဂါလိာ်ဘိလိာ်ခရံအတါရဲဉ်လီကျဲလီလာတါကူဉ်ထီဉ်ဖးလီ
ဟံစါနနံလာအနံ (၂၀၀၀) အတီပုါဖဲ တါအိဉ်ဖိဉ်အပုါစုါကီးခါ. တါစံးဆါနနံမုါဒဉ်ပကထံဉ်ဘဉ်နီတခိဉ်
ဘဉ်လီ. အတါဟဲနနံမုါတါဒဲလဲဉ်ဒီးဘဉ်မနုါပသုဉ်ညါအီတသုနနံလဲဉ်. ဘဉ်မနုါအပိလဲဉ်နနံ, တါအဝဲအံ
မါအသးဒ်, “တါအါအတါဂူသုဉ်” နနံအပိလဲဉ်.

တါလာ “တါအါအတါဂူသုဉ်” ဒီးအဝဲကအိဉ်အနံ ၁၂၆၀ အံအဂါနနံ, ပဝဲသုဉ်တဖဉ်, ပဒုးနဲဉ်ဖျါလာ
အဘဉ်ဝဲအိဉ်ဒီးတါအုဉ်အသးနနံ ဘဉ်ကသုစုါကီးခါ. တါဆါကတီါအဝဲအံ ကတါဝဲလံစုါကီးခါ. မုတမုါ
ဘဉ်ဒီး ကမုါလာ မုါနုါလာအကဟဲအပုါနနံခါ, ဒ်ပစံးတါအသး, အိဉ်ဝဲတုါခဲကနံအပုါစုါကီးခါ.

တါလာ “၆၆၆” အံနနံ အခီပညီကမုါတါဒဲလဲဉ်.

ဘဉ်ဃးဒီးတါဂါအံနနံ ပကထံဉ်ဘဉ်လာ, တါမါလိအနီါကံ (၃၆) အပုါနနံဒီး, ပကချူ နါဟံတါ
ဘဉ်ဃး ဒီး“တါအါအတါဂူသုဉ်” ဒီးပုါဂါလိာ်ဘိလိာ်ခရံအတါရဲဉ်လီကျဲလီလာ တါကူဉ်ထီဉ်ဖးလီဟံစါ
အံနနံ ကမုါတါမနုါလဲဉ်အဂါနနံလီ.